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číslo 7/2013, vydáno dne 20.12.2013 

Úvodní slovo starosty 

Vážení spoluobčané, jménem zastupitelstva 
městyse Choltice Vám přeji příjemné prožití 
Vánočních svátků a v novém roce 2014 mnoho 
zdraví a osobních i pracovních úspěchů. 

Poslední letošní zpravodaj Vám přináší přehled 
projednaných bodů na prosincovém jednání 
zastupitelstva, zprávy o činnosti jednotlivých 
komisí, stručný přehled, v jakém stavu je příprava 
zásadních stavebních akcí a další informace o dění 
v Cholticích.  Některé zprávy komisí a další 
hodnocení letošního roku se do tohoto vydání 
nevešly, proto jim bude věnován prostor v prvním 
čísle zpravodaje v novém roce. 

Přeji Vám klidné Vánoce. 

Mgr. Tomáš Bolek                                                        

 

PROVOZ ÚŘADU MĚSTYSE NA PŘELOMU 
ROKU 2013 – 2014 
 
• PODATELNA, MATRIKA, POKLADNA 
      Pondělí 23.12.2013 – pátek 27.12.2013 
                    ZAVŘENO 
       Pondělí 30.12.2013      

8 – 11     12 – 17  
       pokladna pouze  8  – 11      

      Úterý 31.12.2013 – pátek 3.1.2014 
         ZAVŘENO 

• STAVEBNÍ ÚŘAD 
       Pondělí 23.12.2013 – pátek 3.1.2014 
                  ZAVŘENO 

• KNIHOVNA 
       Pondělí 23.12.2013 – pátek 3.1.2014 
        ZAVŘENO 
 
 
Provoz Úřadu městyse Choltice bude znovu plně 
obnoven v pondělí 6. 1. 2014. 
 

VÁNOČNÍ ZAMYŠLENÍ Z MŠ CHOLTICE 

SPĚCHÁME…v dnešní době možná více, než kdy 
dříve. Žijeme v době, která je velkou oslavou 
spěchu, zmatků, přetvářky a honbou za 
hromaděním peněz a majetku. A tak se může stát, 
že ztrácíme pozitivní přístup k životu a přitom si 
neuvědomujeme, že někdy je to nejvzácnější 
docela na dosah. Možnost volby patří v lidském 
životě k tomu nejdůležitějšímu a je na nás, jakou 
cestu si v životě zvolíme. Život je krátký a proto 
stojí za to, občas o něm zapřemýšlet. Všichni 
máme v sobě seznam blízkých bytostí, se kterými 
světýlko v dlani hřeje a svítí jako ta nejkrásnější 
hvězda na obloze adventního času.  

Jen jednou za rok přijdou Vánoce a sněhem 
zachumlaný stromeček se promění v zářící 
světélka tichého štěstí. A lidská srdce mohou být 
tak blízko vedle sebe, že se navzájem slyší. 

Všichni z naší mateřinky přejí překrásné 
a pohodové prožití vánočních svátků, v srdci 
lásku, klid, pokoru a co nejvíce vlídných slov pro 
lidi kolem sebe. A to jak v době sváteční, tak i ve 
dnech všedních. Vždyť láska, přátelství a blízkost 
spřízněných duší nám pomohou často překonat 
nejednu překážku. 

Ať Vám hlas vánočních zvonů přinese radost, 
pokoj a štěstí pro vánoční dny i pro celý 
nadcházející rok. 

Za MŠ Choltice – Helena Kupková 

CCCCCCCCHHHHHHHHOOOOOOOOLLLLLLLLTTTTTTTTIIIIIIIICCCCCCCCKKKKKKKKÝÝÝÝÝÝÝÝ                ZZZZZZZZPPPPPPPPRRRRRRRRAAAAAAAAVVVVVVVVOOOOOOOODDDDDDDDAAAAAAAAJJJJJJJJ        
www.choltice.cz 
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PŘEDÁNÍ NOVÉ CISTERNY HASIČŮM 

V sobotu 14.12.2013 byla ve 13:30 na nám. Sv. 
Trojice oficiálně předána našim hasičům do 
užívání nová hasičská cisterna  Tatra 815. Předání 
se zúčastnili zastupitelé městyse i veřejnost.  
Všichni pak měli možnost si prohlédnout jak 
novou Tatru, tak i zásahový Ford Transit, který byl 
pro jednotku pořízen v roce 2012. 

Současně jsme se symbolicky rozloučili se starou 
Tatrou T 148, která bude prodána do obce Sány u 
Nymburka. Nová Tatra 815 byla pořízena od 
města Cvikov za 1 mil. Kč, dlouhé roky sloužila na 
letišti Mošnov a je ve výtečném stavu. 

 
 
 

INFORMACE Z 8. ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA MĚSTYSE CHOLTICE 

Zasedání se konalo v pondělí 16. 12. 2013 od 
18.00 hodin v Zámecké restauraci v Cholticích. 
Zúčastnilo se ho 10 (z 11) zastupitelů a 14 
občanů. Zápis s přesným zněním usnesení je 
k dispozici na podatelně Úřadu městyse nebo na 
www.choltice.cz. 

Zastupitelstvo projednalo tyto body: 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo 
Výroční zprávu ZŠ Choltice za školní rok 2012-
2013. Na zasedání byli pozváni ředitelka MŠ Eva 
Nevolová a ředitel ZŠ Mgr. Aleš Kalina. Ve svých 
vystoupeních podali informace i činnosti škol 
v roce 2013, o uskutečněných kontrolách České 
školní inspekce a o plánech na rok 2014. 
V souladu s legislativou pak byla schválena 
Výroční zpráva ZŠ. Mateřské škole zákon 
zpracovat výroční zprávu neukládá. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo 
Smlouvu o poskytnutí účelové neinvestiční 
dotace v požární ochraně na výdaje JSDH pro rok 
2013 ve výši 43 333 Kč od Pardubického kraje. 
Hasiči použijí finance na nákup dýchacích masek 
pro výjezdní jednotku a nákup zimních pneumatik 
na Ford Tranzit. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo 
smlouvu se SFŽP č. 13143896 o poskytnutí 
podpory ze SFŽP ČR na akci Revitalizace biotopů 
v PR a EVL Choltická obora. Městys získal dotaci 
ve výši 7 236 tis. Kč. V souvislosti s nižší 
vysoutěženou částkou na realizaci díla došlo ze 
strany SFŽP k ponížení dotačně uznatelných 
nákladů na projektovou dokumentaci, autorský a 
technický dozor, což způsobí navýšení podílu 
městyse na celkové ceně díla o 839 tis. Kč na 1 
684 tis. Kč. Celkové náklady na akci jsou 
rozpočtovány na 8 920 tis. Kč. V současné době 
jsou práce s odbahňováním pozastaveny, čeká se 
na zámrz půdy (auta se bořila). 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo 
rozpočet městyse Choltice na rok 2014. Hlavními 
prioritami pro rok 2014 je dokončení Revitalizace 
Choltické obory (7,1 mil. Kč) a zahájení výstavby 
kanalizace v ulicích U Školy, Hellichova, Luční a 
Lipoltická s následným budováním povrchů. Tato 
stavba bude budována na etapy několik let. Vždy 
se vybuduje kanalizace a hned povrch 
komunikace. Pro rok 2014 je připraveno 5,2 mil. 
Kč. Příjmy rozpočtu jsou navrženy ve výši 25 311 
tis. Kč a výdaje ve výši 27 649 tis. Kč. Rozpočet je 
tedy schodkový ve výši 2 338 tis. Kč. Pro krytí 
schodku bylo schváleno následující financování: 
z roku 2013 se použije přebytek ve výši 670 tis. Kč 
a zbytek schváleného úvěru ve výši 2 700 tis. Kč, 
což činí celkem 3 370 tis. Kč. V rámci financování 
je ještě nutno uhradit splátky úvěru, které činí 
1 032 tis. Kč. Úhrada schodku je tedy 
zabezpečena. Letošní zůstatek na bankovních 
účtech by měl činit cca 1 367 tis. Kč. Neplánuje se 
žádný převod neuhrazených závazků do roku 
2014. Úřad městyse také činí všechny právní 
kroky k vymáhání pohledávek po splatnosti 
(nájmy a poplatky). 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo 
rozpočtový výhled městyse Choltice na roky 
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2015-2017. V rozpočtovém výhledu jsou 
plánovány příjmy a výdaje na roky 2015-2017. 
Běžné příjmy jsou plánovány pro rok 2015 ve výši 
19 817 tis. Kč a v dalších letech s očekávaným 
navyšováním o cca 1,5%. Běžné výdaje pro rok 
2015 jsou plánovány ve výši 14 896 tis. Kč a 
v dalších letech rovněž s 1,5% navyšováním. 
Plánovaný provozní přebytek činí v průměru 4 
mil. Kč. Z této částky se ještě hradí splátky úvěru 
ve výši 1 032 tis. Kč. Zbytek ve výši cca 3 mil. Kč 
může být každoročně uvolňován na potřebné 
věci. Prioritou je dokončení povrchů ulic. 

Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí 
zprávu KV. Kontrolní výbor se zabýval zprávou z 
dílčího auditu hospodaření provedeného  
pracovníky Krajského úřadu Pk dne 25.10.2013. 
Kontrolováno bylo období od ledna 2013 do října 
2013, nebyly zjištěny chyby a nedostatky.  Dále 
proběhly kontroly na úseky státní správy a to 
činností matriky (bez závad) a stavebního úřadu 
(zde bylo vytýkáno úsporné zdůvodňování 
rozhodnutí, jinak bez závad). 

Zastupitelstvo městyse Choltice vzalo na vědomí 
zprávu: školské komise, pořádkové komise, 
komise pro občanské záležitosti, komise pro 
památky, kulturní komise, stavební komise a 
sportovní komise. Jednotliví předsedové komisí 
zhodnotili činnost svých komisí v roce 2013. Své 
zprávy přednesli: Jan Pavlík – školská komise, 
Pavel Vančura – pořádková komise, Hana 
Kolářová – komise pro občanské záležitosti, Marie 
Fižová – komise pro památky, Jana Augustinová – 
kulturní komise, Miroslav Horák – stavební 
komise, Pavel Kváč - sportovní komise.  

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo 
dodatek č. 1/2014 ke smlouvě č. 024/02 
o odvozu odpadu s SOP a.s. Cena za svoz odpadu 
se proti roku 2013 navyšuje o cca 2 %. Choltice 
produkují stále hodně směsného (netříděného) 
odpadu a jeho množství bohužel v posledních 
dvou letech neklesá. Uvažuje se proto o změnách, 
které by motivovaly občany k lepšímu třídění. 

Zastupitelstvo městyse Choltice schválilo prodej 
hasičské cisterny T148 obci Sány za cenu 130 000 
Kč. Městys Choltice zakoupil v listopadu pro JSDH 
nové cisternové vozidlo T815. Stará T148 tak 

může být prodána. Záměr prodeje byl zveřejněn 
na internetu. O vozidlo projevila zájem obec Sány 
(okres Nymburk). Cena vozu byla stanovena 
s ohledem na stáří a vybavení vozu. 

Zastupitelstvo městyse vzalo na vědomí 
informace starosty o aktivitách městyse od 
posledního jednání zastupitelstva: 

• Pořízení hasičského auta CAS 

• Rozšíření sportovního areálu 

• Zajištění úklidu sněhu pro zimu 2013-2014 

• Informace o možných dotačních titulech na 
roky 2014-2020 

• Úpravy místních poplatků: SKO, ubytování… 

• Plán kulturních a společenských akcí na rok 
2014 

• Oprava mostku přes Struhu směr Stojice 

• Kontrola Kr.Ú.  Pk na Stavebním úřadě a 
Matričním úřadě 

• Dopravní situace u Cyklosu 

• Komplexní pozemkové úpravy – plán 
společných zařízení (polní cesty apod.) 

• Územní studie na lokalitu Z1 (Choltice západ) 
a lokalitu Z7 (Choltice sever) 

• Rekonstrukce renesančního zámku čp. 5 – 
vyhodnocení 

• Nový občanský zákoník a jeho dopad na 
činnost městyse 

• Kulturní akce listopad – prosinec – hodnocení 
o 2.11.  – Strašidla na zámku 
o 12.11. - Čekání na Martina 
o 15.11. – Hello, Dolly! - zájezd do Prahy 

na muzikál 
o 23.11. - Mikulášský vlak (nádraží a 

zámek Choltice) 
o 1.12. - Rozsvícení vánočního stromu  
o 7.12. - Advent na zámku 
o 13-17.12 - Výstava obrazů M. Holuba 
o 13.12. – I. Předvánoční koncert - 

skupina Country Colaps a sbor ZŠ 
Choltice 

o 17.12. – II. Předvánoční koncert – 
Světlušky ZŠ Studánka Pardubice 

Další zasedání je naplánováno na pondělí 
27. ledna 2014. 
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SDH A SEZÓNA 2012/2013 

 

Tato sezóna pro nás byla nejen velmi náročná, ale 
také zajímavá pro získávání nových zkušeností a 
jejich uplatnění. Naše štace čítala 17 závodů, ale 
z toho jen 8 bylo na území Pardubického okresu a 
započítávaných do Pardubické ligy, která je 
pohárovou soutěží a také důležitá pro postup na 
krajské kolo.  

Byli jsme z letošní sezóny velmi nadšeni, jelikož 
jsme byli i na soutěžích, které byly i 100 km od 
domova. Pro zajímavost byl to např. Jablonec nad 
Jizerou, Letohrad a Trutnov. Zde jsme získávali 
drahocenné zkušenosti a uplatňovali je na 
ostatních závodech, které pro nás byly důležité a 
na kterých šlo o umístění na stupních vítězů.  

Pardubická liga má svá různá úskalí a právě proto 
jsme potřebovali v rámci tréninků se připravovat i 
mimo naše hřiště a tělocvičnu. Změřili jsme si síly 
s nejlepšími týmy, se kterými se nejčastěji 
setkáváme na krajských kolech. Jsou to týmy 
např. z Lukavice, Zderazu, Dolní Dobrouče a 
spousta dalších pro nás velmi těžkých soupeřů.  

Díky trenérům, kteří se nám věnovali a jezdili 
s námi na tyto závody, jsme je dokázali 
i několikrát porazit, tím jsme získali sebedůvěru a 
dokázali jsme si, že na to máme a že to dokážeme 
i v našem okrese.  

A teď už k závodům, které byly pro nás velmi 
důležité. Je to hlavně branný závod konaný na 
podzim (běh na 3 km s plněním různých úkolů, 
cca 9 stanovišť), tento závod jsme absolvovali ve 
Břehách, kde byla opravdu velká zima, asi 2 
stupně nad nulou a déšť…  

Přálo nám ale štěstí a přivezli jsme s mladším 
družstvem 3. místo a se starším 1. místo, což pro 
nás bylo velmi důležité. Další závod, který jsme 
potřebovali vyhrát a hlavně ukázat co v nás je, se 

konal u nás v Cholticích na hřišti, tzv. Okresní 
kolo, kde jsou všechny disciplíny, které jsme 
trénovali celý rok. Zde se nám povedlo vše dle 
našich představ. Získali jsme s mladšími krásné 
druhé místo a se staršími místo první a díky tomu 
jsme již po osmé reprezentovali Pardubický okres 
na krajském kole v Trutnově.  

Na tomto krajském kole, které probíhá celý 
víkend, se porovnávají síly s nejlepšími týmy 
z ostatních okresů. Zde jsme se opět setkali 
s našimi dobrými známými z Dolní Dobrouče. 
S nimi jsme sváděli boj o postup do 
republikového kola. Ve všech disciplínách jsme se 
umístili na předních místech a do poslední 
disciplíny jsme vedli a doufali jsme, že zrovna my 
budeme reprezentovat Pardubický okres na 
republikovém kole, kde se budou měřit síly 
s nejlepšími týmy z dalších okresů.  

Bohužel přišla poslední disciplína a Dolní Dobrouč 
byla o bod lepší a díky tomu jsme skončili, na sice 
pro nás smutném, ale nakonec úžasném druhém 
místě, jak z Pardubického, ale i z Hradeckého 
okresu. Odjížděli jsme smutní, ale i spokojení se 
svými výkony.   

Nakonec jsme naši sezónu ukončili v srpnu na 
závodech v Dolní Dobrouči, kde jsme jim to vše 
chtěli vrátit, samozřejmě v dobrém. Vše se 
povedlo, tak jak jsme chtěli. Vyhráli jsme zde dvě 
první místa a navíc také pohár za nejrychlejší 
útok, tak se našim dušičkám trochu ulevilo ☺. Vše 
jsme oslavili koupáním v aquaparku a večerní 
diskotékou. 

Věříme, že i další sezóna pro nás bude takto 
úspěšná a rádi bychom uvítali nové členy, kteří 
budou mezi námi srdečně vítáni. 

Těšíme se na Vás.  

Kolektiv SDH 
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TŘÍDÍME OPRAVDU VŠICHNI? 

Stejně tak jako každý rok, bude náš městys řešit 
výši poplatků za svoz a likvidaci námi 
vyprodukovaného domovního odpadu i na rok 
2014 a určitě bude vycházet z hodnot získaných v 
letech předchozích. 

Z dostupných materiálů lze snadno zjistit, jak se 
chová choltický občan ve vztahu 
k vyprodukovanému domovnímu odpadu – tzn. 
třídí-li či netřídí. Bohužel je nutné konstatovat, že 
choltický občan většinou NETŘÍDÍ. Pouze snaha 
menšinové skupiny choltických občanů vylepšuje 
choltickou statistiku. Jak je vidět z následujících 
čísel, tato skupina lidí nestačí a bohužel – 
nerozrůstá se. 

Tabulka: množství jednotlivých druhů odpadů na 
občana a rok (kilogramy) 

 

Z tabulky je zřejmé, že choltický občan 
vyprodukuje za rok o cca 100 kg veškerého 
domovního odpadu více, než je průměrná 
hodnota pro občany žijící na území ČR. 
V přepočtu na počet obyvatel v Cholticích to 
znamená, byť je to až neuvěřitelné, že náš městys 
vyprodukuje a samozřejmě i zaplatí o cca 100 000 
kg odpadů více. 

Lze konstatovat, že v Cholticích, co se odpadů 
týče, opravdu NĚCO nefunguje. To si však musí 
přebrat ve své hlavě každý sám. 

Bohužel je mezi námi stále hodně spoluobčanů, 
kteří svůj odpad netřídí a tím zvyšují náklady 

nejen obci, ale i těm, kteří se chovají zodpovědně 
k životnímu prostředí a není jim lhostejná stále se 
zvyšující částka, kterou musí za svoz odpadu 
platit. S filozofií: „Když platím za odpady stále víc, 
tak proč bych třídil“, však nelze dosáhnout 
žádného zlepšení. 

Na základě dotazů u několika „standardních“ 
rodin (2 dospělí + 2 děti bez plínek) bylo zjištěno, 
že tříděním odpadu lze výrazně snížit jeho 
množství a popelnici 120 l stačí vyvážet jednou za 
3 až 4 týdny. 

Jak ale spolehlivě určit, kdo třídí a naopak, kdo je 
k přírodě a svým spoluobčanům lhostejný? To je 
problém, se kterým se potýká zastupitelstvo 
každé obce. Tak věřme, že i našim zastupitelům 
se podaří najít cestu, jak tento problém 
uspokojivě vyřešit. Bude však nutné realizovat i 
jiné, nepopulární změny, než jen zvýšit poplatky 
za likvidaci. Nicméně bude nutné, aby choltický 
občan zastupitelům pomohl, protože TO HLAVNÍ 
stejně leží a bude ležet na jeho bedrech.  

Každý jistě víme, jak lépe využít peníze, které nyní 
musíme platit za likvidaci NEtříděného 
domovního odpadu. Při současném přístupu však 
můžeme očekávat pouze další zvýšení poplatku za 
likvidaci odpadu v dalších letech. 

  Připravili: Leoš Tefr a Michal Vorel 

 

ZPRÁVA KOMISE PRO PAMÁTKY 

Komise pro památky má za úkol především zajistit 
chod Zámecké expozice. 

Rekonstrukcí čp. 5 (starý zámek) bylo vytvořeno 
zázemí nejen pro Zámeckou expozici (pokladna, 
WC, kuchyňka), nové výstavní prostory a zázemí 

  
směsný 
odpad 

BIO 
odpad 

tříděný 
odpad 

Celkem 
před 

tříděním 

choltický 
občan 
2011 

198 53 38 289 

choltický 
občan 
2012 

199 64 33 296 

Průměr. 
občan 

ČR 
-- -- -- 198 
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pro budoucího kastelána.  

Rekonstrukce byla financována z peněz EU, 
a proto tu musely být stanoveny podmínky 
provozování Zámecké expozice včetně 
rekonstruované pětky. Jednou z nejdůležitějších 
podmínek bylo rozšíření provozní doby expozice 
na celý týden.  

 Zabezpečení provozu expozice po celý týden by 
pro komisi, respektive její předsedkyni, bylo 
poněkud komplikované a z tohoto důvodu bylo 
vypsáno výběrové řízení na pozici kastelána. 
Novým kastelánem se posléze stal Lukáš 
Rychtecký, který svoji činnost zahájil 1. dubna 
2013 a tím prakticky převzal téměř všechnu práci 
komise na svoje bedra. 

Poslední velkou starostí komise, respektive její 
předsedkyně, bylo vybavení pětky nábytkem a 
vitrínami včetně zpracování podmínek pro 
výběrové řízení, příprava textů na panely a 
následná instalace sbírkových předmětů. Při 
instalaci vydatně pomáhal nejen nový kastelán, 
ale především dlouhodobí spolupracovníci 
předsedkyně komise Jitka Brandsteinová (většina 
vás ji více zná pod příjmením Rulcová) a František 
Vít.  

Komise, tedy její předsedkyně od dokončení této 
akce již víceméně jen spolupracuje s kastelánem a 
v případě potřeby i přiloží ruku k dílu. 

V letošním roce byla ještě opravena boží muka u 
místní části Podhorek, opravu provedl 
akademický sochař Ondřej Sigmund. 

Ing. Marie Fižová – předsedkyně komise pro 
památky 

ZPRÁVA KULTURNÍ KOMISE 

Městys pořádal v tomto roce mnoho kulturních 
akcí, na kterých se většinou podílela kulturní 
komise. Některé z akcí pořádala knihovna 
městyse v čele s paní Zdenou Houfovou, kterou 
ke konci roku vystřídala nová knihovnice Radka 
Zelenková. Jednalo se o různé výstavy, zájezdy, 
organizace festivalů chrámových a komorních 
sborů dětských i dospělých. Na přípravě festivalů 
se podílela i paní Hana Kolářová, členky Klubu 
důchodců i další dobrovolnice, za což jim patří 
poděkování. 

Knihovna ve spolupráci s městysem dále pořádala 
Pasování prvňáčků na čtenáře, spolu s manželi 
Zelenkovými a Markétou Zářeckou také Noc 
s Andersenem. Manželé Zelenkovi poté pořádali 
hru Časostroj pro žáky druhého stupně základní 
školy, kde žáci řešili úkoly z historie Choltic. Na 
podzim pak ve spolupráci s Trilobitem uspořádali 
Drakiádu a i jim samozřejmě patří dík. 

Byl uspořádán ples městyse, divadelní 
představení na zámeckém sále, kulturní komise 
ve spolupráci s městysem připravila tradiční 
Staročeské pálení čarodějnic a dětský den ve 
vodnickém. S nově jmenovaným kastelánem 
Lukášem Rychteckým komise spolupracovala při 
přípravě Muzejní a Hradozámecké noci. Kastelán 
následně připravil další kulturní zážitky nejen 
našim občanům – Řemesla na zámku, Válku 
v krajce, Sokolníky na zámku, Podzimní slavnosti, 
podílel se i na přípravě Burčákových slavností. 
Největší akcí se stala 2. listopadu Strašidla na 
zámku, kterou navštívilo více než tisíc 
návštěvníků. Průvodkyně naší expozice a další 
dobrovolníci nejdříve zámek připravili a následně 
se vrátili do dětských let a při strašení se pořádně 
vyřádili. 

Spolu s městysem se kastelán podílel i při 
zabavení účastníků Mikulášského vlaku, který 
přijel na choltické nádraží. 

Následovalo rozsvícení vánočního stromu před 
úřadem městyse a nová knihovnice Radka 
Zelenková spolu s kastelánem Lukášem 
Rychteckým připravili Advent na zámku, kde jim 
vydatně pomáhali naše seniorky a další 
dobrovolníci, za což jim opět patří dík. Na nádvoří 
byl krásný vánoční jarmark, v jeskyni byl živý 
betlém a přijeli i Tři králové se poklonit Ježíškovi.  
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Na zámeckém nádvoří byl také rozsvícen vánoční 
strom, a to díky Milanu Tomáškovi, který zajistil 
jeho osvícení. 

Knihovna a kastelán také zajistili výstavu obrazů 
našeho rodáka Miroslava Holuba na starém 
zámku, která se bude opakovat ještě na začátku 
příštího roku. 

Poděkování si zaslouží naši mladí zpěváci, kteří 
jsou nazýváni Choltické mládí. Poprvé vystoupili 
na Muzejní noci a dokázali, že i moderní písně 
krásně znějí v kapli svatého Romedia. Choltické 
mládí od té doby zpívalo nejen na akcích 
v Cholticích (Hradozámecká noc, Choltický 
deštník, Advent na zámku), ale i v Pardubicích na 
akcích pro Svítání a na Příhrádku, v závěru roku 
ještě vystoupí v Domově důchodců v Přelouči. 
Velký dík patří Jindřišce Frýdové, která se na 
zajištění akcí podílela včetně dopravy ve vlastní 
režii. Poděkování patří také panu Vyhnálkovi, jenž 
ochotně ozvučoval všechny zkoušky našeho 
mládí, které probíhaly ve škole. 

Velké poděkování patří Milanu Tomáškovi (více je 
znám pod jménem Čáp) za ozvučení nejen 
koncertů v kapli, ale i dalších akcí, a to vše v rámci 
sponzorství. 

Kulturní komise znovu děkuje všem 
dobrovolníkům, kteří se podíleli na akcích a bez 
jejichž pomoci by se nejen kulturní komise 
neobešla. 

Všem občanům do nového roku přeji hodně 
zdraví a spokojenosti. 

Jana Augustinová - předsedkyně kulturní komise 

ŠKOLSKÁ KOMISE 

Pracovní náplní školské komise je především 
průběžná spolupráce s řediteli MŠ a ZŠ při řešení 
problémů spojených s plněním jejich školních 
vzdělávacích programů a zejména provozem 
obou škol. 

Spolupracuje se ZŠ a MŠ při společně pořádaných 
akcích, např. vyřazení předškoláků z MŠ, pasování 
prvňáčků na čtenáře či vyřazení žáků 9. ročníku ze 
ZŠ. 

Komise projednávala také výroční zprávu o 
činnosti ZŠ za školní rok 2012/2013, inspekční 

zprávu a protokol o inspekční a kontrolní činnosti 
v ZŠ a ŠD z kontroly České školní inspekce. 
Předseda komise v průběhu roku seznamoval 
zastupitele se závěry jednání komise a tlumočil 
požadavky MŠ a ZŠ. Předseda komise se také 
účastnil kontrol hospodaření škol prováděných 
kontrolním a finančním výborem městyse. 

Mgr. Jan Pavlík – předseda školské komise 

KOMISE PRO OBČANSKÉ ZÁLEŽITOSTI 

Komise spolupracovala s městysem na vítání 
občánků, které se uskutečnilo 26.1. (5 dětí), 15.6. 
(3 děti) a 23.11. (4 děti). Členky komise navštívily 
také 36 našich spoluobčanů, kteří oslavili svá 
životní jubilea. Pomáhaly také při zajištění potřeb 
obyvatelů domu pro seniory a domu 
s chráněnými byty. Aktivní je rovněž spolupráce 
s Klubem důchodců. V Cholticích žije 9 občanů 
starších 90 let, kterým chodí členky komise 
blahopřát každý rok. 

Hana Kolářová – předsedkyně komise pro 
občanské záležitosti 

STAVEBNÍ KOMISE 

V letošním roce stavební komise řešila přípravu 
místních komunikací k celkovým opravám, 
vyjadřovala se k zadáním územních studií na 
lokalitu  Sever a lokalitu Západ, řešila činnost 
stavebníka v ulici Na Hlásku. 

Výsledkem činnosti v roce 2013 je  rozpracovaná 
dokumentace k celkovým opravám místních 
komunikací Hellichova, U Školy, Na Hlásku, 
Severní a příprava k opravě kanalizace v ulicích 
Hellichova a U školy.  

Ing. Miroslav Horák – předseda stavební komise 

SVATBY V ROCE 2013 

V letošním roce jsme oddali 24 párů (v roce 2012 
to bylo 33). Jako oddávající se vystřídali starosta 
Mgr. Tomáš Bolek (21x) a místostarosta Mgr. Jan 
Pavlík (3x). Jako oddávací místo sloužily: kaple sv. 
Romedia (8x), platan v zámeckém parku (10x), 
zámecká obřadní místnost (6x). 

V březnu byl na obecních webových stránkách 
spuštěn rezervační kalendář svateb, který 
obsahuje aktuální přehled volných termínů pro 
svatební obřady.  
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AKTUÁLNÍ STAV PŘÍPRAV STAVEBNÍCH 
AKCÍ  

Výstavba kanalizace U Školy, Hellichova, Luční, 
Pardubická – probíhají práce na projektu, jakmile 
bude projekt dokončen a bude znám rozpočet 
stavby, bude vybrána I.etapa k realiz. v roce 2014. 

Výstavba komunikace U Školy, Hellichova - 
probíhají práce na projektu, jakmile bude projekt 
dokončen a bude znám rozpočet stavby, bude 
vybrána k realizaci v roce 2014 ta ulice, ve které 
bude dokončena nová kanalizace. 

Výstavba ulice Severní – probíhají práce na 
projektu, jakmile  bude projekt dokončen  a bude 
znám rozpočet stavby, bude se rozhodovat o 
termínu realizace. 

Výstavba ulice U Obory – zadání projektu v roce 
2014, jakmile bude projekt dokončen a bude 
znám rozpočet stavby, bude se rozhodovat o 
termínu realizace 

Výstavba ulice Na Hlásku - probíhají práce na 
projektu první části (nejvíce obydlené), aby byla 
dopředu určena šířka a výška komunikace, 
navrženo umístění vjezdů k rodinným domům. O 
termínu realizace se bude teprve rozhodovat. 

Zástavba lokality Choltice západ (Z1) a lokality 
Choltice sever (Z7) – probíhají projektové práce 
na konceptu územní studie, která řeší parcelaci 
včetně dopravního napojení na stávající 
komunikace. Koncept bude s vlastníky pozemků a 
dotčenou veřejností diskutován pravděpodobně 
ke konci ledna.  

Oprava mostku přes Struhu směr Stojice - v roce 
2014 dojde k opravě silničního mostku přes 
Struhu směr Stojice. Mostek bude po dobu 
opravy uzavřen - předpokládaná doba opravy 3 
měsíce. Opravu bude financovat Správa a údržba 
silnic Pardubického kraje. Mostek je dlouhodobě 
staticky porušen, stav se zhoršil po červnové 
povodni. 

AKTUÁLNÍ STAV REALIZOVANÝCH AKCÍ 

Rekonstrukce renesančního zámku čp. 5 – 
probíhá závěrečné vyúčtování dotace. 

Revitalizace biotopů v PR a EVL Choltická obora 
– probíhá navážení materiálu na hráze, pracuje se 
na mokřadním biotopu mezi oběma rybníky, 
pokud neprší, odbahňuje se. Časový 
harmonogram je plněn, ohrozit jej může delší 
deštivé počasí. 

 

VÁNOČNÍ DÍLNA V KNIHOVNĚ 

První adventní víkend patřil vánoční dílně. 
Vyráběli jsme vizovické pečivo, vánoční přání 
a vázali adventní věnce. Dílna proběhla 
v příjemné atmosféře, společně jsme si u vyrábění 
příjemně popovídali na vánoční téma a nechybělo 
malé „buchtové“ občerstvení. V příštím roce dílna 
proběhne spolu s oslavou „Dne pro dětskou 
knihu“, kdy část programu bude připravena pro 
děti.                     
                                Radka Zelenková – knihovnice                                                                      

 
POZVÁNKA NA NEJBLIŽŠÍ KULTURNÍ AKCE  

o 17.1. – I. ples Slavoje Choltice 

o 15.1. – 19.1. – pokračování výstavy obrazů 
M. Holuba – nová expozice 

o únor – cestopisná přednáška 

o 21.2. – ples SDH Choltice 

Plán kulturních a sportovních akcí na rok 2014 je 
již uveřejněn na www.choltice.cz 

Choltický zpravodaj vydává Úřad městyse Choltice, 
který je rovněž autorem neoznačených příspěvků. 
Choltický zpravodaj je od 23. 5. 2012 zaregistrován 
pod evid. číslem MK ČR E 20784. 


